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  Building capacity in space law: actions and initiatives 
 
 

  Note by the Secretariat 
 
 

1. At its fifty-first session, in 2012, the Subcommittee recommended that 
member States and permanent observers of the Committee on the Peaceful Uses of 
Outer Space inform the Subcommittee, at its fifty-second session, of any actions 
taken or planned on a national, regional or international level to build capacity in 
space law (A/AC.105/1003, para. 135). 

2. The present document contains the reply received from Kazakhstan. 
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 I. Information received from member States 
 
 

  Kazakhstan 
 
 

[English] 

Capacity-building in space law is of paramount importance to national, regional and 
international efforts to further develop space activities, in particular with regard to 
promoting a deeper understanding and broader acceptance of the international legal 
framework that governs the conduct of space activities.  

Kazakhstan is a subject of international space law. Space law is taught as part of the 
international law curriculum in the law faculties of Kazakhstan’s higher educational 
institutions. However, there are no advanced courses in space law in Kazakhstan, 
owing to the lack of qualified specialists. To enable our specialists to participate in a 
broader study of space law, a seminar entitled “International Space Law” was held 
as part of a Government-funded programme to retrain and provide advanced training 
to space specialists. Given Kazakhstan’s potential in the field of space and its status 
as a dynamic developing country, we believe that we will in the future be able to 
hold courses on the development and study of space law as a separate branch of 
international law, with the involvement of qualified specialists. 

[Russian] 

Создание потенциала в области космического права имеет важнейшее значение 
для национальных, региональных и международных усилий, направленных на 
дальнейшее развитие космической деятельности, а именно на обеспечение 
более глубокого понимания и широкого признания международно-правовых 
рамок, регулирующих космическую деятельность. 

Казахстан в настоящее время является субъектом международного 
космического права. В высших учебных заведениях Республики Казахстан 
космическое право преподается на правовых факультетах в пределах 
академического курса международного права. При этом углубленных курсов по 
изучению космического права в Казахстане нет в связи с отсутствием 
надлежащих специалистов. Для более обширного изучения космического права 
для наших специалистов был проведен семинар «международное космическое 
право» в рамках бюджетной программы «Организация переподготовки и 
повышения квалификации специалистов космической отрасли». Поскольку 
Казахстан имеет космический потенциал и входит в одну из динамически 
развивающихся стран полагаем возможным в будущем ввести курс по 
развитию и изучению космического права как отдельную отрасль 
международного права с привлечением квалифицированных специалистов. 
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